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Falten tres dies. D’aquí a 72 a ho-
res els badalonins estan cridats a
les urnes per escollir els seus re-
presentants municipals i qui serà
el pròxim alcalde de la ciutat. 

Les eleccions d’aquest diu-
menge giraran al voltant d’una
clara dicotomia: tancar o no l’e-
tapa de l’actual alcalde de la ciu-
tat, Xavier García Albiol, al cap-
davant del consistori. Després
que ara fa quatre anys el llavors
aspirant del PP a l’alcaldia acon-
seguís guanyar les eleccions, i
posteriorment ser investit alcalde
a causa de la manca d’entesa en-
tre PSC, CiU i ICV-EUiA, Albiol
arriba a una nova comtessa elec-
toral després d’una legislatura

on es pot dir que les polèmiques
pràcticament han marcat l’ordre
del dia de la política municipal.

Aquesta realitat, que potser
per molts alcaldes seria un han-
dicap a l’hora de buscar la ree-
lecció, no ho ha estat per a Albiol,
que en moltes ocasions les ha ali-
mentat per transformar-les en
una manera de fer política que
l’ha acabat reforçant. Una manera
de fer política que, mirada de
prop i repassant la forma de go-
vernar d’aquests quatre anys, li ha
generat acusacions de governant
d’estil populista. Un dels exem-
ples més clars de tot això són els
polèmics cartells de campanya on
el popular promet “netejar Ba-
dalona”.

Després d’aquests quatre anys
sembla que Albiol tornarà a guan-
yar les eleccions, tal com va fer el
2011 després d’anys d’hegemonia

socialista, però està per veure
amb quins resultats ho farà i
quins seran els dels partit de l’o-
posició. És precisament en aquest
flanc on hi ha la clau de volta que
dirimirà si Albiol continuarà sent
alcalde o no.

Tant els partits que han estat
a l’oposició aquests quatre anys
(PSC, CiU, ICV-EUiA), com al-
guns dels que no hi han estat i que
ara tenen moltes possibilitats
d’obtenir representació (Guanyem

i ERC), tenen clara una cosa: que
Albiol no torni a ser alcalde. Això
significa que  l’única manera de
desbancar l’actual batlle haurà de
venir a través d’un pacte entre di-
ferents formacions. És a dir, el que
no es va fer el 2011 s’haurà de fer
ara. Aquest escenari, però, també
és incert. Primer de tot, qui seria
l’alcalde si no ho és Albiol?

L’ENQUESTA 
Per tenir una noció del que pot
passar diumenge es pot donar
un cop d’ull a l’enquesta que va pu-
blicar El Periódico dissabte passat. 

El sondeig dibuixa un escenari
on Albiol milloraria els seus re-
sultats i passaria dels 11 regi-
dors que té ara als 12 o 13, molt
a prop de la majoria absoluta (14).
L’altra gran possibilitat que apun-
ta l’enquesta és la d’una oposició
atomitzada i amb els tres partits

que la formen ara perdent vots. El
PSC passaria de nou a sis regi-
dors; CiU, de quatre a tres i ICV-
EUiA, de tres a un o dos. D’altra
banda, entrarien Guanyem, amb
dos o tres regidors, ERC, amb
dos, i Ciutadans estaria entre no
entrar al consistori o obtenir un
regidor. Caldrà veure què passa-
rà si aquesta última formació
obté representació, ja que podria
acabar fent de crossa dels popu-
lars per garantir la majoria ab-
soluta d’Albiol. 

Si els trets van en aquesta di-
recció, es planteja un escenari
molt complicat, però no impos-
sible, per formar un govern que
desbanqui Albiol. Les enquestes
també s’equivoquen i caldrà es-
perar a diumenge per veure si
aquests quatre anys hauran estat
un parèntesi o només la primera
legislatura de Xavier García Albiol.

L’hora de la veritat
» Els badalonins trien diumenge si Albiol torna a ser alcalde o la seva etapa es converteix en un parèntesi

»  Sembla que l’actual batlle tornarà a guanyar les eleccions, però caldrà veure els resultats de la resta

Albert Ribas
BADALONA

Diumenge els badalonins escolliran qui seran els encarregats de representar-los. Foto: Arxiu i Ajuntament

Els quatre anys
d’Albiol han estat

marcats per 
les polèmiques
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Estem en campanya electoral du-
rant dues setmanes. Cartells, pan-
cartes, fulletons, globus i mítings.
Tot molt normal, es tracta de fer-
se visible als ciutadans perquè els
recordin el dia d’anar a votar i es-
cullin la papereta que pertoca. Cal
que ens facin un reguitzell de pro-
meses que saben que no les com-
pliran mai? Cal que ens expliquin
el que han fet malament els altres
i no ens expliquin què i com ho fa-
rien ells fent propostes en positiu?
Cal que diguin “cull d’olla” i facin
insinuacions velades o es dubti
sobre l’honradesa dels oponents
polítics? Com es pot dir que l’in-
terès del mateix partit és a fi de bé,
i el dels altres és portar a la ruïna
el poble? Perquè ens tracten com
si fóssim uns ingenus sense ni un
grau d’intel·ligència? Es pensen
que els ciutadans, ens podem em-
passar tot el que ens diuen i que
nosaltres actuem amb l’impuls de
les vísceres? 

Molts, que ara es llacen bra-
vates els uns als altres, hauran de
negociar per formar el govern de
la seva ciutat, val la pena entra en
desqualificacions ara? Són cons-
cients els partits polítics, que la
societat, a més d’ells, la formen
tot un munt d’associacions i so-
cietats culturals, veïnals, esporti-
ves, empresarials, etcètera que
també han de dir-hi la seva, qui els
consulta abans de la campanya?
La veritat, la majoria de vegades
quan fan els debats electorals
apago la ràdio i la televisió, i ho
faig per estalviar-me la vergonya
aliena de veure com uns perso-
natges que haurien de fer una
confrontació de propostes per al
seu municipi, es dediquen a tirar-
se retrets uns als altres. Si em fal-
ten el respecte, apago i marxo!

4Respecte
per Jordi Lleal

#Provocador#Campions #Xivatos?

4El 24 votaré! 
per Bernat Desgrau

El fet que Francesc Torralba
s’hagi desvinculat del Constru-
ïm de Josep Antoni Duran Llei-
da constitueix una interpel·lació
d’ètica política al “duranisme”.

Cronistes com José Antonio
Zarzalejos i Antoni Puigverd
donaren la més cordial ben-
vinguda al Construïm “dura-
nista” i a la incorporació de
personatges com Torralba al
manifest fundacional. Entitats
ultra catòliques i espanyolistes
com ‘Germinans germinabit’
també expressaren la seva sa-
tisfacció.

Un altre cronista, Francesc-
Marc Àlcavo, des de la seva fi-
nestra discreta, observa els es-
deveniments i deixa constància
que l’objectiu de Construïr és
destruir el procés sobiranista ca-
talà democràtic i pacífic. Ho
diu amb paraules referides a Du-
ran: “Un demòcrata cristià d’a-
quests que ara tenen tantes ga-
nes de construïr com d’atacar a
Mas sense donar la cara”.

Torralba es desmarca del
seu suport inicial. Escriu: “Em
desvinculo formalment de Cons-
truïm. No comparteixo la polí-
tica que s’està duent a terme,
molt allunyada de la meva ma-
nera de fer”. Aquest tuit des-
col·loca a Zarzalejos, Puigverd,
Germinans, Duran i l’entorn
“duranista”. I és que Torralba,
arrelat en l’humanisme cristià,

és un referent ètic en la societat
catalana i en la comunitat ecle-
sial. El filòsof i teòleg Francesc
Torralba és director de la Càte-
dra Ethos a la Universitat Ra-
mon Llull, president del Consell
assessor per a la diversitat reli-
giosa de la Generalitat de Cata-
lunya, consultor del Consell
Pontifici de la Cultura de Santa
Seu. Dirigeix Qüestions de Vida
Cristiana on coincideix amb
Joan Rigol, històric polític
d’UDC i que no te res de veure
amb el Construïm “duranista”.

Torralba, com a cristià, ha fet
a la molt recomanable web
www.catalunyareligió.cat una
reflexió sobre la relació entre Es-
panya i Catalunya. Propugna la
fraternitat tant en una Catalunya
autònoma o federal com sobi-
rana. Afirma: “Jo crec que els que
ens diem cristians no hem de
perdre de vista que la fraternitat
no pot mancar mai, indepen-
dentment de l'encaix que Cata-
lunya tingui en el conjunt d'Es-
panya. Si Catalunya esdevé un
estat, o un estat federal, o un es-
tat sobirà, independentment de
l'encaix que finalment tingui en
el conjunt de la península ibèri-
ca... de cap manera podem po-
sar en situació crítica la frater-
nitat entre els ciutadans de la pe-
nínsula, les relacions harmòni-
ques entre nosaltres, i el sentit de
benevolència i estima mútua”.

per Oriol Domingo

4Interpel·lació al duranisme

S’apropen eleccions. No fotin,
no ho sabien? Cony, doncs sí,
el dia 24 del present mes hem
de triar les alcaldesses o els al-
caldes de les nostres viles,
municipis i ciutats. El mo-
ment és transcendent, es res-
piren aires de canvi, la crisi, El
Procés™ i que si tomba i que
si gira i blablablà. Però el cas
és que un servidor no té en-
cara del tot clar què collons
votarà en aquestes munici-
pals. De fet, tinc més clar el
que NO votaré ni borratxo de
ratafia que el que SÍ que vo-
taré fent ús de les meves ple-
nes facultats mentals —això
dubtant, òbviament, que mai
les hagi tingudes.

Jo sóc un barceloní rojo-
separatista i animalista, ja ho
saben. I amb aquesta autode-
finició ja puc descartar un
bon grapat de formacions que
no em fan el pes. Vull un
ajuntament independentista,
d’esquerres i compromès a
defensar, garantir i augmen-
tar tant com es pugui els drets
dels animals. Pelut de trobar,
aquest últim requisit, ja els ho

dic ara, perquè un cúmul de
vaguetats, d’ambigüitats i de
paraules mig buides palesen
que aquest petit país no està
encara prou avançat moral-
ment com per parlar-ne ober-
tament i sense embuts. Heus
ací la raó de ser d’aquest
apunt: un recull dels com-
promisos programàtics ani-
malistes de les diferents for-
macions que presenten can-
didatura a l’alcaldia de Bar-
celona.

Per part meva, com com-
prendran arran de l’autodefi-
nició del paràgraf anterior,
tinc absolutament descartat
donar el vot a PP, CiU, Ciuda-
danos, PSC o BCN en Comú.
Tot i així els inclouré aquí per
si es donés l’hipotètic i estra-
ny cas que, per exemple, un
animalista federalista o un
animalista de dretes (és això
possible?) caiguessin per aquí
amb la intenció d’aclarir una
mica els seus dubtes. No in-
clouré, això sí, les formacions
que segons els sondeigs no
tenen possibilitat de treure ni
tan sols un regidor. 

@LluísFlaquer: Cinc de les set últimes
lligues per al Barça, per a Messi, per a Xavi
i Iniesta... el cicle irrepetible va fer una
pausa, però segueix molt viu.

@AnnaSimo: Dos policies estatals avisen a ji-
hadistes que els Mossos els investiguen i
ministre respon que els Mossos no poden
combatre  el terrorisme. Dimiteixi.

@david_bassa L'Estat espanyol és estruc-
turalment i culturalment franquista.  Wert
no és una excepció, Wert és la regla, Wert
és el seu mainstream...
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Aire fresc

Mentre passen els dies de la campanya
del 24M, tot passejant per Badalona t’a-
dones que la ciutat està viva i que els seus
ciutadans desprenen energia i vitalitat.
Això és bo. D’aquí a l’optimisme hi ha fei-
na a fer, però de moment disposem de
l’ànim. Ens afecten les eleccions muni-
cipals? Ens fa falta una enquesta. Ens in-
teressen els programes dels candidats a
l’alcaldia? D'acord amb què observo a la
meva escala, no. Els sobres amb la pro-
paganda electoral s’amunteguen da-
munt el calaix de les bústies sense que
pràcticament cap veí agafi el seu. Sigui
del partit que sigui. Pot ser que es valo-
ri això.

Tornant al carrer. Tot parlant amb
uns badalonins prop l’edifici del Viver,
es fa una aposta verbal i ràpida sobre
quan serà transitable sense entrebancs
el centre de la ciutat. Tres persones vam
oferir tres dates diferents, però cap de
propera. Qui anava més fort va dir que
en tenim per sis o vuit anys i el més mo-
derat es va quedar en dos. Dos, o sis o
vuit, són encara molts i molts mesos per
patir el que pateix un botiguer del cen-
tre o un conductor de cotxe per Bada-
lona, o una mare que porta el nen a l’es-
cola dia darrere dia... El centre de la ciu-
tat, coincidim, és un caos, amb obres o
sense. I s’anuncien nous entrebancs, l’o-
bertura del lateral nord de l’autopista; les
futures obres a les places Vella i Nova,
amb els consegüents aparcaments so-
terrats, si hi ha prou calers; les hipotè-
tiques obres a Dalt la Vila (amb desco-
bertes arqueològiques); la construcció
del canal del port; la reurbanització de
la zona avui més degradada de Badalo-
na, els carrers del Gorg (alguns, intran-
sitables); la continuïtat del passeig ma-
rítim; la nova carretera de la Conreria;
el pont de Renfe a tocar la CACI... i tot
amb la moguda de clavegueram, serveis
d’aigua, gas, electricitat i telèfon... Poca
cosa de tot plegat ens expliquen aquests
candidats.

I després, ens diuen, l’entitat me-
tropolitana del transport donarà via lliu-
re a la prolongació del tramvia, vés a sa-
ber cap a on, però probablement que en
dues direccions: cap a mar i a través, se-

guint el lateral de l’autopista... i més tard,
es canviarà l’enllumenat públic, que ara
està plenament desfasat (com els se-
màfors de leds, amb la meitat de bom-
betes foses), i més lluny en el temps,
molt més, el metro cap a Pomar, passant
per Casagemes; la prolongació de la lí-
nia 1 del Metro, del Fondo cap a Pom-
peu Fabra, i el canvi d’ubicació de les
vies del tren, cap a la part alta de la ciu-
tat... Diuen.

Ho veieu, badalonins, el que tenim
al damunt, amb la discreció dels candi-
dats que votarem diumenge? Doncs
amb tot aquest panorama pel davant,
com us deia en començar, els badalonins
desprenem energia i caminem cap a un
optimisme que assolirem a llarg termi-
ni. Però l’exercici es fa; no hi ha més bon
senyal. Encara que les eleccions muni-
cipals no entusiasmin –és un fet– do-
nem mostres d’una ciutat viva. L’ener-
gia i vitalitat dels badalonins l’hem de
contagiar al nostre futur alcalde i a tots
els regidors i regidores... la injecció de vi-
talitat energètica badalonina els ha de
servir per escurçar terminis i anar per fei-
na amb la directa posada; bé, si pot ser
amb el canvi automàtic posat.

Si el que acabo d’apuntar es va se-
guint fil per randa, la predisposició dels
ciutadans farà possible una ciutat nova,
moderna, on sigui més agradable de viu-
re, amb millors serveis socials, bons
transports públics i una xarxa viària més
coherent i racional; amb una moderna
i eficaç xarxa de clavegueres i de serveis
sense fer-se seves les façanes; amb un
enllumenat respectuós amb el medi
ambient i amb les necessitats visuals de
tots nosaltres... i un llarg etcètera.

Passaran les eleccions de diumenge;
i després transcorreran quatre, sis o vuit
anys... potser més. En aquell moment
encara distant, l’energia i vitalitat dels ba-
dalonins que caminem cap a l’optimis-
me obriran a l’horitzó noves fites per as-
solir: una autèntica política de cultura a
Badalona en pot ser un exemple, un su-
port total al teixit social. Algú és prou
atrevit per a posar data a la consecució
d’aquest dret? Ep, i no s’hi val a parlar
de crisi.

4Eleccions. Abans i després
per Estanis Alcover i Martí

Una nova forma de fer política és possi-
ble, una nova manera de fer ciutat, de fer
Badalona tal com la tenim al cap i al cor,
una nova manera on les nostres idees i el
nostre esforç de cada dia sumin en una
autèntica transformació de la ciutat. La
revolució municipalista està en marxa ar-
reu i Badalona no en quedarà al marge.

I no en quedarà al marge, perquè
Guanyem Badalona en Comú és aques-
ta revolució municipalista a la nostra ciu-
tat, Guanyem Badalona en Comú som ve-
ïns i veïnes com vosaltres, i quan entrem
a l’Ajuntament sereu vosaltres qui hi en-
trareu. Hi entrarem plegats per fer una
política diferent, i deixarem enrere la po-
lítica antidemocràtica i racista del PP. 

Però per aconseguir-ho ens hem de
moure, i hem de fer moure la gent que
passa de votar, la que està desanimada.
Penseu que a les darreres municipals més
de 70.000 persones no van votar. Hem
de mobilitzar els desanimats, els hem de
dir que sí, que hi ha alternatives, que sí
que es pot! Nosaltres podem i no ens fa
por. No ens fa por fer fora l’actual alcal-
de ni ens fa por governar. Estem prepa-
rats per fer-ho. Ara, això sí, amb nosal-
tres hi haurà una nova forma de fer po-
lítica. Una nova forma de fer política ba-
sada en la radicalitat democràtica, la
transparència i la participació. Una nova
forma de fer política on el control sobre
el poder i les decisions seguirà essent del
poble, i on el bé comú serà al centre de
l’acció. Pot ser que aquesta nova forma de
fer política faci por a d’altres.

Cal un canvi  ja, no podem tenir una
Badalona del segle XXI governada per la
dreta que beu de les FAES, que recen-
tralitza i retalla drets conquerits amb tants
anys de lluita. Que corromp la demo-
cràcia. No podem mantenir una Bada-
lona, ciutat obrera i d’immigració, do-
minada per un partit xenòfob, explota-
dor i espoliador.  I no podem tenir la ter-
cera ciutat catalana d’esquena a la cons-
trucció d’una República Catalana. Una
República Catalana del 99%, del poble.
On la prioritat sigui acabar amb la pre-
carietat laboral i l’atur, amb els problemes
d’habitatge, amb la pobresa. On els ser-
veis públics ho siguin de debò, s’acabin
les privatitzacions i es recuperin els diners
públics que actualment lucren els grans
oligopolis. I on la decisió sobre com in-
vertir els recursos públics sigui participada
i transparent, atenent a les prioritats re-

als. Cal acabar amb el malbaratament
amb l’acumulació de sous, amb l’excés de
càrrecs de confiança, amb el deute il·le-
gítim. En això nosaltres donarem exem-
ple, ens retallem el sou, i farem declara-
ció de béns. El sou serà com a màxim 3
vegades i mitja el sou mínim. Sense die-
tes, perquè treballar pel bé comú és fer un
servei a la ciutat.

Mireu-nos. Mirem-nos. Som tots ca-
res noves, sí, cap de nosaltres ha estat es-
calfant butaques al saló de plens de l’a-
juntament. Però tenim experiència fent
feina per la ciutat.  La manera de fer po-
lítica fins ara ha consistit a delegar el po-
der en uns representants i deixar-los fer.
I no ens pregunten, no ens escolten.

Fa unes setmanes ens vam presentar
al parc del Gran Sol de Llefià per fer me-
mòria i fer valdre totes i tantes lluites que
a finals del franquisme i principis de la de-
mocràcia van portar les veïnes  i els ve-
ïns a ocupar espais destinats a l’especu-
lació urbanística per convertir-los en
espais comunitaris. Sempre és la gent, el
poble, qui empeny les conquestes de-
mocràtiques.

Vam fer l’inici de campanya a la pla-
ça Salvador Allende per remarcar la
nostra millor aportació, som Unitat Po-
pular, som l’única candidatura d’unitat
popular per Badalona que pot fer efectiu,
tal com deia Allende, que ‘la historia es
nuestra y la hacen los pueblos’.  

I un altre gran acte dissabte passat, al
barri de Bufalà, un barri de lluita orga-
nitzada en plataformes plurals, i ho van
fer a la plaça Antònia Boada, fent me-
mòria d’una dona que va aportar tant a
la ciutat. La nostra és l’única candidatu-
ra encapçalada per una dona i que assu-
meix plenament l’esperit del feminisme
i la lluita antipatriarcal, contra el mas-
clisme. La nostra força és la de la suma.
Quan ens presentem no ho fem sols, ens
acompanyen referents que ens avalen. De
Barcelona en Comú, de Podem-Podemos,
de Comunistes, de Procés Constituent, de
la CUP. Ens hem unit perquè ara toca
mullar-se, seguir treballant igual, o encara
més, però ara des de l’ajuntament. Serem
dins sense deixar de ser fora, portarem el
dins a fora i el fora a dins.

Ja ha començat la revolució d’a-
questa primavera que ha d’acabar amb
el poder d’uns pocs per sobre la majoria.
Res podran fer contra un poble unit, ale-
gre i combatiu.

4Una nova forma de fer política
per Dolors Sabater, cap de llista de Guanyem Badalona en Comú

Un diari obert

@ignasinoguer: Hat-trick de Cristiano
Ronaldo. Anirà a la Cibeles a celebrar-ho ell
sol. És el títol que més desitjava guanyar en
tota la temporada.

@CarlesVinyas: La memòria històrica és
imprescindible per evitar coses així: PP i
UPyD voten contra el reconeixement de
víctimes de Mathausen, el PSOE s'absté.

@ernestfolch: Principi 43 del hooliganisme
electoral: només valen les enquestes elec-
torals que em beneficien. La resta són totes
una conspiració.

Opinió en 140 caràcters
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Després de quatre anys de
govern del PP, de què està
bruta Badalona?

Quan jo utilitzo l’expressió netejar
Badalona em refereixo a un con-
cepte. Cal netejar la ciutat d’inci-
visme, de delinqüència, d’espais
que encara estan degradats... Ba-
dalona, en termes generals, ha
millorat, però encara queda mol-
ta feina per fer.

La delinqüència i l’incivisme els
causen persones. Li sembla apro-
piat utilitzar la paraula “netejar”
per fer referència, directament o
indirectament, a persones?
És una expressió que s’utilitza de
forma habitual. Aquests dies hem
pogut veure com membres de par-
tits polítics de l’esquerra en l’àmbit
estatal, com el PSOE o Podemos,
han utilitzat aquesta expressió i no
ha passat absolutament res. Però
quan ho diu García Albiol, sembla
que ha de caure el món. 

Aquí al costat, a Sant Adrià, els
seus companys del PP utilitzen

el seu eslògan vinculant-lo di-
rectament amb els immigrants.
Van més de cara o l’han malin-
terpretat?
Cada municipi té la seva pròpia re-
alitat i cadascú fa la campanya que
considera oportuna. I la campanya
de Sant Adrià no té res a veure amb
la de Badalona, com la de Badalona
no té res a veure amb la de Mont-
gat. A Badalona, des que jo sóc al-
calde, no s’empaita ningú per raó
d’ètnia, religió o color de pell. Aquí
s’empaiten les persones que creen
problemes de convivència, siguin
d’on siguin.

Parlant de delinqüència, les dades
evidencien que els fets delictius
han disminuït de forma general
al cinturó metropolità. De fet,
ciutats com Sabadell o Terrassa
superen de llarg Badalona en ter-
mes de reducció. No sembla que
vostè hagi aconseguit res excep-
cional.
Hi ha una realitat: fins a l’any 2011
la delinqüència a Badalona va pujar,
cosa que a altres municipis no pas-
sava, i a partir d’aleshores aquesta
tendència es va invertir. Cada mu-
nicipi té la seva realitat, però jo em
sento molt orgullós del fet que fins
que jo no vaig arribar a l’alcaldia de

Badalona la delinqüència augmen-
tava any rere any i nosaltres vam
poder trencar la tendència.

No creu, per tant, que es deu a
una tendència general fruit de
la bona feina dels cossos de se-

guretat arreu sinó que s’ho atri-
bueix a la seva gestió.
No, jo sempre he defensat de ma-
nera molt clara que tot plegat es deu
a tres fets: una molt bona coordina-
ció entre els Mossos d’Esquadra i la
Guàrdia Urbana, més presència de la
policia als carrers de la ciutat i un go-
vern municipal que, en aquests mo-
ments, té les idees clares. 

Vostè s’erigeix com el garant del
civisme i la seguretat. Aquest
principi no és un fet comú en tots
els candidats?
Segur que és un fet comú. Ara bé,

per a mi és una prioritat. No sé si per
a la resta també ho és. Al final, go-
vernar és tenir prioritats i les meves
són molt clares: la lluita contra la in-
seguretat, la lluita contra l’incivisme
i la projecció de la ciutat.

Vostè sempre diu que li agrada
parlar amb el llenguatge de la
gent del carrer. Fem-ho: està net
el PP de Badalona?
Evidentment, i me’n sento molt or-
gullós. L’any 2012 vam tenir un pro-
blema amb un parell o tres de
persones, però van ser expulsades.
Vam ser els primers que vam actuar
denunciant-les. L’important és que
tot plegat es va poder aturar en el
moment adequat perquè no tin-
gués cap cost per a l’Ajuntament.

A la seva llista hi torna a anar Mi-
guel Jurado, que serà jutjat en
qualitat d’acusat el pròxim 2 de
juny pel cas de la germandat La
Esperanza. Sembla que les polè-
miques judicials el continuen
acompanyant.
Quan un governa ha de prendre de-
cisions. El regidor Jurado anirà a ju-
dici per una ocupació d’un local de
l’Ajuntament per part d’una entitat.
No hi anirà per un tema econòmic
ni per un tema de corrupció. L’ante-

rior alcalde va estar imputat per un
tema similar. Són qüestions admi-
nistratives. Una altra cosa seria que
es tractés d’un tema de corrupció.

En aquest cas, hauria permès que
hagués anat a la seva llista?
No, no hi hauria anat. Jo tenia clar
que a la meva llista no hi aniria
ningú imputat per corrupció. 

Per tant, pot posar la mà al foc per
tothom que l’acompanya?
Per temes econòmics?

Per qualsevol tema.
Home, per qualsevol tema no ho sé.
Si algú se salta un semàfor en ver-
mell... Però des d’un punt de vista
d’honradesa, sí.

Al llarg d’aquests quatre anys
hem presenciat imputacions, des-
imputacions, judicis, absolucions,
transfuguisme... Això és el que es
mereix una ciutat de primera?
Una ciutat de primera es mereix
un govern que tingui clar quines
són les prioritats i què necessita la
ciutat. I avui hi ha un 70% de veïns
que aproven la gestió del govern
municipal. Això és l’important. I re-
peteixo, quan vam tenir tres casos
de males pràctiques l’any 2012

Xavier García Albiol
Alcalde de Badalona i candidat del PP a la reelecció

Text: Arnau Nadeu
Fotografia: Neus Marmol

“Encara hi ha molts problemes 
de desestructuració social als barris”

“El president de la
Generalitat no 

coneix la realitat 
de Badalona”
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vam expulsar les persones en
qüestió. Amb tot, estic molt orgu-
llós de com hem treballat aquests
quatre anys. Hem comès errors,
evidentment, però perquè hem
fet moltes coses. I els encerts han
estat superiors.

Com acabarà tot el cas de l’encàr-
rec d’obres sense justificar per
valor d’un milió d’euros que en-
cara està als jutjats?
Com el jutge ho consideri. Si creu
que aquestes persones que nos-
altres vam denunciar han comès
alguna irregularitat, actuarà en
conseqüència. També vull recor-
dar que fa un mes vam aprovar el
pagament d’obres no justificades
de l’anterior govern per valor de
800.000 euros. 

Vostè diu que tot és cosa de David
Gómez (exregidor del PP), el qual
hauria actuat sense que ningú
més ho sabés. Com pot ser que un
alcalde no tingui constància del
que fan els seus regidors?
L’alcalde, quan s’assabenta l’any
2012 d’una possible actuació irre-
gular d’un dels seus regidors, actua
administrativament i en tots els
camps. Per això vam poder aturar-
ho a temps que no es fes cap paga-
ment sota sospita.

No en tenia constància abans? No
ho sabia ningú?
No, evidentment. Quan en vam
tenir constància vam actuar. Hi ha
proves per escrit que així va ser.

Com pot ser que un regidor actuï
d’aquesta manera i ningú en tin-

gui coneixement fins que ja ho ha
fet?
Per una raó molt senzilla. Perquè, en
aquest cas, va actuar el mes d’agost,
quan estàvem de vacances. Va
aprofitar l’època de vacances per
actuar. Tan senzill com això.

Una altra polèmica important la
va causar la darrera prova de se-
lecció de la Guàrdia Urbana. Re-
centment, la Fiscalia ha arxivat la

denúncia tot i constatar que exis-
teixen sospites i indicis d’anoma-
lies en el procés. Va ser exemplar?
Jo confio plenament amb el tribu-
nal que va liderar la selecció. I la
prova que no hi va haver cap delicte
és que s’ha arxivat la denúncia.

Canviant de tema, el 2011 vostè va
prometre que els barris oblidats
serien dignificats i que els llibres
de text serien de franc. La segona
promesa no s’ha complert i la pri-
mera sembla que tampoc.
La segona no s’ha complert, no per-
què no tinguéssim els diners, no
perquè no tinguéssim el programa,
sinó perquè l’oposició va bloquejar
aquesta proposta. I ja he dit que, si

torno a tenir la confiança dels ba-
dalonins amb una majoria suficient,
recuperaré la proposta.

Però es pot tornar a trobar en la
mateixa situació i, per tant, no
poder-la complir de nou.
Per això dic que, si tinc una majoria
suficient, tiraré endavant aquesta
proposta. Deixant de banda que se-
gurament també apareixeran nous
partits polítics a l’Ajuntament que
poden tenir poder de decisió.

I pel que fa a la promesa de dig-
nificar els barris, creu que ho ha
aconseguit?
Jo crec que estem en el camí per
aconseguir-ho. Queda molta feina
per fer i encara hi ha molts proble-
mes de desestructuració social als
barris. Això és una evidència. Però sí
que em sembla que, en termes ge-
nerals, els veïns veuen que estem
treballant, que estem intentant que
no hi hagi barris de primera i barris
de segona.

Els presidents de les associacions
de veïns de Sant Roc i Artigues em
deien fa poc que la gent està mar-
xant d’aquests barris.
Segurament hi ha persones que
marxen, però la realitat és que la im-
mensa majoria dels veïns reconei-
xen que estem fent feina. El que
puguin pensar els presidents de les
associacions de veïns mereix el
meu respecte, però crec que la ma-
joria de badalonins veuen que
estem fent una feina important i
que tenim ganes de resoldre les
problemàtiques existents des de fa
molts anys.

Segons dades del Departament
d’Empresa i Ocupació, en els dar-
rers quatre anys Badalona ha per-
dut 170 empreses, gairebé 500
autònoms i uns 2.300 assalariats.
Què s’ha fet malament?
El que ha passat és que hi ha hagut
una crisi a nivell europeu que s’ha
emportat moltes empreses per da-
vant. Però, en canvi, hi ha altres xi-
fres que a nosaltres ens fan ser
esperançadors, com per exemple

que des que jo sóc alcalde s’ha re-
duït l’atur en 4.000 persones. I estem
treballant colze a colze amb la Fe-
deració Empresarial de Badalona, la
qual reconeix que mai no hi havia
hagut un Ajuntament amb tantes
ganes i amb tan bona voluntat per
intentar resoldre els problemes de
les empreses de la ciutat.

Dilluns, el president Artur Mas
deia aquí a Badalona que la ciutat
no estava aprofitant prou bé la re-
cuperació econòmica ni el fet d’es-
tar al costat d’una capital mundial
com Barcelona.
Segurament podríem aprofitar més
la potencialitat de Badalona si la Ge-
neralitat pagués els 30 milions d’eu-
ros que deu en concepte de serveis
que presta l’Ajuntament i que són
competència de la Generalitat. Dit
això, jo convidaria el president Mas
a visitar els nous polígons que s’es-
tan construint a la ciutat, a visitar el
nou projecte urbanístic del Gorg... I
aleshores segurament coneixeria
una mica millor la realitat d’aquesta
ciutat.

Creu que no la coneix?
Jo crec que el president de la Gene-
ralitat de Catalunya no coneix la re-
alitat de Badalona.  

Parlàvem de promeses. Ara vostè
ha dit que es compromet a tirar
endavant els dos primers trams
dels laterals de la C-31 en el prò-
xim mandat. Passarà com amb els

llibres de text o pot garantir, ara de
debò, que ho complirà?
Els veïns saben que quan jo assu-
meixo un compromís el tiro enda-
vant. I, per tant, si la Generalitat no
compleix la seva obligació, constru-
iré amb recursos de l’Ajuntament
aquests laterals.

Com ho finançarà? No és barat.
Són tres milions i mig d’euros, la
meitat del que va costar el Centre
del Carme que va construir l’ante-
rior govern municipal i que hem
hagut de cedir a la Universitat de
Barcelona.

El 2011 també va prometre que, si
vostè era alcalde, arribarien de
Madrid milions en inversions a la
ciutat. Més enllà del taló que li va
donar Llanos de Luna, que es trac-
tava d’un deute d’ADIF, què més
ha rebut Badalona?
Hem estat capaços de poder cobrar
un deute històric que puja a 3,7 mi-
lions en total, hem pogut convèn-
cer Adif perquè condicionés tot
l’entorn de les vies del tren i hem
aconseguit també que una em-
presa estatal inverteixi en els mer-
cats municipals. Per tant, a mi em
sembla que amb quatre anys de
crisi econòmica és important la in-
versió que ha fet l’Estat a la nostra
ciutat. Proporcionalment i quanti-
tativament, molt més important
que la que ha fet la Generalitat.

Centrant-nos en les eleccions de
diumenge, està tranquil?
Estic tranquil dins del que un pot
estar-ho a pocs dies de les elec-
cions. Però si la receptivitat que em
trobo a peu de carrer per part dels
veïns s’acaba transformant en vots,
crec que diumenge podem treure
uns resultats molt positius.

Si torna a guanyar i revalida l’al-
caldia, acabarà els quatre anys del
mandat?
Sí, sense cap mena de dubte.

Ho promet?
Sí, absolutament. Jo no tinc cap
altre objectiu que finalitzar un pro-
jecte que vaig iniciar fa quatre anys.

Si no revalida l’alcaldia, també pot
prometre que estarà quatre anys
fent oposició?
Evidentment que sí, però és força
improbable que això es pugui pro-
duir. Ho sabrem diumenge.

“David Gómez 
va aprofitar l’època

de vacances per 
actuar. Tan senzill

com això”

– Pot posar la mà al foc per tothom 
que l’acompanya a la llista?

– Per temes econòmics?
– Per qualsevol tema.
– Home, per qualsevol tema no ho sé. 

Si algú se salta un semàfor en 
vermell... Però des d’un punt 
de vista d’honradesa, sí.

“Els veïns saben
que quan jo

assumeixo un
compromís

el tiro endavant”
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El regidor de Seguretat i núme-
ro cinc de la llista del PP a la ciu-
tat, Miguel Jurado, serà jutjat el
pròxim dia 2 de juny acusat d’un
presumpte delicte de violació de
domicili.

El judici arriba després de la
denúncia que va presentar con-
tra ell l’any 2012 la germandat ro-
ciera Virgen de la Esperanza,
que el va acusar d’entrar a la for-
ça i sense ordre judicial a la seu de
la seva entitat, juntament amb
agents de la Policia Local, després
que l’entitat deixés de pagar el llo-
guer del local, que estava llogat
per l’Ajuntament i aquest en ce-
dia l’ús a la germandat. Els fets
van passar el 31 de juliol d’aquell
mateix any.

L’acusació particular li de-
mana quatre anys de presó, dot-

ze d’inhabilitació i 300.000 euros
per danys i perjudicis morals i
contra la llibertat religiosa.

Per la seva banda, fonts de l’A-
juntament asseguren que “Miguel
Jurado va actuar en favor dels in-
teressos del consistori i dels ba-
dalonins, ja que l’Ajuntament
pretenia alliberar el local per dei-
xar de pagar el lloguer de 15.000
euros anuals”. 

Des del consistori recorden
que, per tal “d’estalviar despeses”,

es va decidir reubicar diverses en-
titats, una d’elles la Virgen de la Es-
peranza. “A l’abril del 2012 es va
emetre un decret requerint a la ger-
mandat perquè abandonés el local
en el termini d’un mes i tornés les
claus i, d’altra banda, se li va ofe-
rir instal·lar-se en un altre local”,
afegeixen les mateixes fonts.

Per últim, des del consistori
també es remeten a un informe
del fiscal, que no veu cap delicte
en la causa. 

El local on van ocórrer els fets és al carrer Sagrada Família. Foto: Google Maps

El regidor Jurado serà jutjat
acusat de violació de domicili

» El responsable de la seguretat municipal, i número cinc 
de la llista del PP, s’asseurà al banc dels acusats el 2 de juny

Mas dóna suport a Falcó i 
fa una crida al vot sobiranista

ELECCIONS4El president de la
Generalitat, Artur Mas, va visitar
dilluns la ciutat per assistir a un
dinar de campanya del candidat
de CiU a l’alcaldia, Ferran Falcó,
que es va celebrar a la carpa Titus.

Durant la seva intervenció,
Mas va fer una crida al vot sobi-
ranista de les poblacions de l’àrea
metropolitana per tal que els seus
ajuntaments puguin fer “costat”
al procés sobiranista, especial-
ment el 27 de setembre, dia que,
segons Mas, “es decidirà el futur
del poble de Catalunya”. El pre-
sident de la Generalitat va insis-

tir en la “fortalesa” que hauran de
tenir les institucions municipals
durant els pròxims mesos.

“SOM L’ALTERNATIVA”
Per la seva banda, Falcó va ca-
rregar contra García Albiol i va
descriure el seu estil com a “pa-
ternalista, clientelar i populista”,
al mateix temps que va assegurar
que “CiU és l’antítesi d’això”.

"Nosaltres som l'alternativa,
ningú ens pot dir que no hem es-
tat al costat de Badalona en les
qüestions importants", va cloure
Falcó.

La fiscalia arxiva el cas de les
proves de la Guàrdia Urbana
POLÈMICA4La fiscalia de Bar-
celona ha decidit arxivar la in-
vestigació oberta arran de la de-
nuncia presentada per diversos as-
pirants a les oposicions que es van
celebrar l’any passat per accedir a
12 places de la Guàrdia Urbana. 

La denuncia es va produir
després que alguns aspirants, es-
tranyats per un qüestionari atípic,
van sospitar d’una possible ma-
nipulació de les proves després
que els sis millors candidats van
obtenir unes notes molt altes.

Tot i arxivar el cas, la fiscalia
ha constatat que existeixen sos-

pites i indicis d’anomalies en la
prova, però no ha pogut acreditar
la comissió d’un delicte de tràfic
d’influències o prevaricació. 

Tal com ha publicat El Perió-
dico, la fiscal Juana María García
ha deixat clara en la seva resolu-
ció “l’extraordinària i sorprenent
coincidència derivada del fet que
els sis primers opositors tin-
guessin una relació personal o la-
boral directa amb personal de la
Guàrdia Urbana o l’Ajuntament”.
D’aquests sis, dos són fills d’es-
coltes de l’alcalde i tres més són
fills d’agents municipals.

L’exalcaldessa Maité 
Arqué fa costat a ERC

ELECCIONS4L'exalcaldessa so-
cialista de Badalona, Maite Arqué,
va ser  divendres passat al costat
del candidat d’ERC a l’alcaldia,
Oriol Lladó, durant l’acte central
de campanya dels republicans
que es va celebrar al pavelló de
Llefià.

Durant l’acte, al qual també hi
va assistir el líder d’ERC, Oriol
Junqueras, el portaveu de Movi-
ment d'Esquerres, Jordi Martí, i
del líder d'Avancem, Joan Igna-

si Elena, Arqué va remarcar la
“necessitat d’un nou govern que
acabi amb els quatre anys del PP”.

Per la seva banda, Lladó va
destacar que la candidatura que
encapçala representa “la força
clara per la independència, la
unitat dels progressistes i la ga-
rantia que no es tornarà a regalar
el govern al PP”. L’alcaldable
d’ERC va acabar demanant “molts
vots per la candidatura per seguir
avançant cap a la independència”.

Oci | La Salut acull una nova edició de la Diverfesta
La plaça Antonio Machado de la Salut va acollir diumenge passat una nova edició de la 

Diverfesta, un acte festiu i lúdic que la Fundació Salut Alta organitza des de fa 10 anys. Al 
llarg del matí es van programar activitats per a totes les edats, des de jocs per als més petits
fins a tallers, manualitats, tasts de menjar d’arreu del món o actuacions d’animació infantil.

Redacció
BADALONA
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Serra (PSC) aposta per crear 
un fons de contingència social
ELECCIONS4L’alcaldable del
PSC, Jordi Serra, va assegurar di-
lluns en una entrevista a Ona Mar
que, si és el pròxim alcalde de la
ciutat, crearà “un fons de contin-
gència social per garantir la pres-
tació de serveis i subministra-
ments a qui no pugui pagar-los”.

Serra, que va afirmar que
“avui Badalona és una ciutat més
desigual i amb més pobresa que
fa 4 anys, ja que hi ha unes

12.000 persones que no tenen
cap ingrés econòmic”, es va mos-
trar molt crític amb la política so-
cial del PP. 

“Cal acompanyar a les famí-
lies desfavorides. És la nostra
obligació, no una obligació ad-
ministrativa. Una obligació ètica
i moral. I precisament per això,
perquè és ètica i moral que el PP
no s’ha sentit cridat a fer-ho”, va
concloure l’alcaldable socialista. 

Guanyem crida a “netejar
Badalona del PP”

ELECCIONS4Guanyem Badalo-
na En Comú va organitzar dijous
passat una concentració de pro-
testa a davant de la seu del PP, a
l’avinguda del President Com-
panys, des d’on una vuitantena de
persones van fer una crida a “ne-
tejar Badalona del PP”.

El número dos de la llista de
Guanyem, José Téllez, fent refe-
rència a un dels eslògans de cam-
panya d’Albiol, ‘Netejant Bada-
lona’, va afirmar que “Albiol té
raó, cal netejar Badalona de la in-
fluència de la formació dels Ro-
drigo Rato, Jaume Matas, Luis
Bárcenas, Carlos Fabra, Jorge
Fernández Díaz, José Ignacio
Wert, la ‘trama Gürtel’...”. L’acte

va acabar amb un parlament de
la cap de llista de la formació, Do-
lors Sabater, que va demanar
que Badalona es converteixi en
“una ciutat integradora, social-
ment justa i que acabi amb tots els
tipus de discriminacions contra
les persones i els col·lectius”.

D’altra banda la Junta Elec-
toral ha donat la raó a Guanyem
en la queixa tramitada sobre la co-
bertura informativa de la cam-
panya electoral per part de Ba-
dalona Comunicació, que havia
qualificat Guanyem de partit mi-
noritari i no el va incloure als blocs
electorals. La Junta electoral va
concloure que Guanyem és un
“grup polític significatiu”.

L’alcaldable d’ICV-EUiA-EP, Àlex
Mañas, i l’eurodiputat d’ICV-
EUiA, Ernest Urtasun, van fer pú-
blica el dia 12 de maig la denún-
cia, presentada un dia abans al
Parlament Europeu, contra la
campanya electoral de l’alcalde
Xavier García Albiol,  que té com
un dels seus eslògans ‘Netejant
Badalona’.

ICV-EUiA considera que la
campanya del PP badaloní és
“xenòfoba” i constitueix un “fet
gravíssim que va contra els ob-
jectius d’Europa”. Segons l’eu-
rodiputat Ernest Urtasun, l'A-
gència de Drets Fonamentals
qualificaria l'eslògan com un
“atemptat contra els drets d'i-
gualtat i no discriminació ”, men-
tre que Mañas va afirmar que la
denúncia a les institucions euro-
pees és la prova que "la candida-
tura d'ICV-EUiA-EP és l'única
que pot dir alt i clar que ni per ac-
tiva ni per passiva permetrà que
Garcia Albiol torni a governar
Badalona". 

La resposta d’Albiol a la de-
núncia no es va fer esperar.  Se-
gons el batlle badaloní, la denún-

cia és una maniobra electoralista,
ja que, a parer seu, els ecosocia-
listes  “necessiten criticar-lo com
l'aire que respiren perquè si no els
pobrets no trauran cap regidor”.  

ACTE AMB VILLAREJO
D’altra banda, ICV-EUiA-EP va
celebrar ahir al vespre un acte
amb la presència de l’exfiscal an-
ticorrupció Carlos Jiménez Villa-
rejo, membre actual del Consell
Ciutadà de Podemos, que en el cas
de Badalona té un sector crític (És
Possible) formant coalició amb
ICV-EUiA. Durant l’acte, cele-
brat al barri de Llefià, Villarejo va
remarcar la necessitat d’un “can-
vi” a la ciutat per acabar amb les
polítiques d’Albiol.

Precisament, en els últims
dies el conflicte obert a Podem des

de fa mesos ha tornat a rebrotar.
Des d’És Possible, el sector crític
que va a les eleccions amb ICV-
EUiA, s’ha acusat a “Podem Ca-
talunya de convertir el partit en un
instrument segregacionista, amb
el seu màxim exponent a Bada-
lona, on membres de la CUP i Re-
volta Global es presenten a les
municipals amb un programa
amb un únic punt: el sobiranisme
i la separació de Catalunya”. 

Per la seva banda, el cercle ofi-
cial de Podem ja havia obert un
expedient disciplinari que com-
porta la seva suspensió cautelar a
alguns dels membres d’’És Pos-
sible per la seva participació en la
candidatura d’ICV-EUiA. Una
aposta que no està avalada pel
Consell Ciutadà, que va votar for-
mar part de Guanyem.

ICV-EUiA considera “xenòfoba” la campanya d’Albiol. Foto: ICV-EUiA

ICV-EUiA denuncia a la Comissió
Europea la campanya d’Albiol

Redacció
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El passeig Marítim va tornar a
omplir-se de gastronomia cent
per cent marinera aquest cap de
setmana amb la tercera edició de
la Trobada Gastronòmica Mari-
nera, que va aplegar catorze res-
taurants de la ciutat. 

Els locals, que es van ins-
tal·lar a l’alçada de la platja dels
Pescadors, van oferir una mos-
tra de les seves propostes culi-
nàries amb plats que contenien
peix i marisc com a elements
principals. La trobada estava
organitzada per l’empresa Bar-
narock, amb la col·laboració de
l’Ajuntament. 

L’objectiu d’aquesta jornada
és promocionar la restauració lo-
cal, destacant especialment la
cuina marinera tradicional, amb
plats que tenen els productes del

mar com ingredients primor-
dials i indispensables. 

D’aquesta manera, els ne-
gocis van oferir degustacions
diverses –a un preu d’entre 2 i 6
euros cada una–, i els visitants,
a més de poder gaudir de l’ofer-
ta gastronòmica marinera de
Badalona, van entrar en el sor-
teig d’un viatge a Menorca per a
dues persones. 

Els restaurants participants
van ser el O’Marulo, Cat Astur,
El racó de la Maria, Can Frai,
Río Andarax, Zambra, La Gavi-
na, Escola d’Hostaleria, El Mi-
rall dels encants, l’Aliança del
Poble Nou, Pazo Ribeiro, el Ba-
diu del Micaco, Open Càtering i
Can Daniel. 

A més, la cita va oferir pro-
ductes com gelats i granissats. 

La trobada sempre aplega a un bon nombre de persones. Foto: TGMB

El passeig Marítim s’omple 
de gastronomia marinera

» Catorze restaurants participen en la tercera edició de la Trobada
Gastronòmica Marinera, celebrada aquest cap de setmana

Satisfacció a la Salut amb les
jornades de comerç al carrer

MOSTRA4Aprofitant les Fes-
tes de Maig, els comerciants de
la Salut van organitzar dos dies
de botigues al carrer al cèlebre
passeig badaloní els passats dies
8 i 9 de maig. L’eix comercial va
treure un total de 25 carpes de
botiguers associats al carrer. 

Óscar Palma, president de
l’associació de botiguers de la Sa-
lut, assegura a Línia Badalona
que les dues jornades comercials
“van tenir una molt bona afluèn-
cia de gent”, un fet que “sol pas-
sar sempre en aquestes dates”,
remarca. 

Respecte a les vendes d’a-
quells dies i a les sensacions
que va deixar entre els comer-
ciants, Palma fa un “bon balanç”
de la cita, i reconeix que no s’es-
peraven “tan bons resultats”, ja
que van témer que el fet de ce-
lebrar-se les botigues al carrer en
dies festius “no atraigués a tan-
ta gent”, un pensament que, fi-
nalment, sembla que no es va
acomplir. 

La cita van comptar també
amb una parada de ComunicArt,
una associació dedicada al trac-
tament de l’autisme. 

Bon balanç de vendes de
Pérez Galdós a la fira de pagès
MOSTRA4Els botiguers de Pé-
rez Galdós van sortir al carrer els
passats dies 8 i 9 de maig, en el
marc de les activitats de les
Festes de Maig, per celebrar
unes jornades de botigues al
carrer amb temàtica “de pa-
gès”, tal com va indicar a aques-
ta publicació Ricardo Jiménez,
president de l’associació co-
mercial organitzadora. 

Les botigues al carrer dels
dies 8 i 9 van ser “un èxit total”,

assegura Jiménez, que destaca la
“bona afluència de visitants” i el
“bon temps” que va fer aquells
dos dies.  

Per altra banda, Jiménez
també valora positivament les
vendes que van fer aquell dia,
“tant els nostres associats com la
resta de botigues convidades”. 

Les jornades també van ofe-
rir activitats per als més petits,
animadors i fins i tot un vaixell
pirata. 

Pau Piferrer celebra amb èxit
les seves botigues al carrer

JORNADA4La segona jornada
de botigues al carrer que orga-
nitzaven els botiguers de Pau Pi-
ferrer i Salut Alta va desenvolu-
par-se “sense cap problema” i van
comptar “amb la visita de moltes
persones”, afirma a aquesta pu-
blicació Javier Cabrera, presi-
dent de l’associació que ha orga-
nitzat l’esdeveniment. 

La cita va aplegar un total de
40 parades, i van ocupar el carrer
Pau Piferrer des de Don Pelai fins

a Marquès de Sant Mori “sense
crear cap inconvenient als veïns”,
els quals, segons Cabrera, van
quedar “molt contents amb la
fira”. De fet, Cabrera explica que
algunes persones ja han demanat
“ampliar la fira perquè s’estengui
per tot el carrer”, un extrem que
el president veu “difícil” perquè
“no depèn” d’ells.  

Tot i així, la satisfacció a l’as-
sociació és evident i expliquen
que “repetiran l’experiència”. 

Redacció
BADALONA

Medi Ambient | Catalunya prohibirà les bosses de plàstic gratuïtes
L’Agència de Residus de Catalunya ha arribat a un acord amb el sector comercial mitjançant
el qual es prohibeix totalment la gratuïtat de les bosses de plàstic a partir del gener de 2016.
Aquest acord estableix que tots els establiments comercials faran pagar als clients les bosses 

de plàstic d’un sol ús, ampliat al petit comerç una pràctica habitual a les grans superfícies. 

A les botigues al carrer dels dies 8 i 9 van sortir 25 carpes. Foto: CCLS
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L’skater californià Nyjah Huston,
una de les grans figures del circuit
actual, va ser el vencedor de l’SLS
Nike SB Pro Open, una de les
competicions que es van disputar
a l’skate park del Canyadó entre
el 15 i el 17 de maig.

Huston, de només 20 anys, va
ser el guanyador de les edicions
de 2012 i 2014 de l’Street League
Skateboarding (SLS) i arribava a
la cita com un dels clars favorits
a emportar-se la victòria. I és que
tot acompanyava, bon temps i un
públic entregat, però l’skater
nascut a Davis no va tenir el seu
dia durant la jornada de dissab-
te. També va participar al cam-
pionat el català David Castells,
que acostuma a patinar a la ciu-
tat, però va quedar fora dels 20
classificats per a la final.

Però va arribar diumenge i les
coses van canviar. Sempre es diu
que els grans apareixen en el
moment de la veritat, i Huston no
va decebre. El seu darrer truc, el
que li va servir per imposar-se a
la competició, va ser un un gir de
360 graus per sobre d’una bara-

na, per acabar ‘grindant’ sobre la
mateixa i fer un aterratge perfecte.
Els jutges el van puntuar amb un
9,3, de manera que va escalar a la
primera posició, de la qual ningú
el va moure. El podi el van com-
pletar els seus compatriotes Paul
Rodriguez i Evan Smith.

Huston, Rodriguez i Smith, els tres primer classificats. Foto: Skat Agorae

Nyjah Huston es corona 
a la ciutat com el rei de l’skate 

» Després d’una primera jornada discreta, el californià protagonitza
una espectacular remuntada a la nova pista del barri del Canyadó

Punt final a la temporada 
del CF Badalona amb derrota

FUTBOL4Una derrota per la mí-
nima contra l’Huracán de Va-
lència (2-1) va posar el cap de set-
mana passat el punt final a la
temporada del CF Badalona. Els
de Torrent s’hi jugaven el play-off
i els badalonins garantir la pre-
sència a la Copa del Rei, de ma-
nera que els entrenadors no van
sortir a especular.

Després d’una primera part
igualada, al minut 39 l’àrbitre va
expulsar Álvaro Vega per doble

amonestació, de manera que
Manolo González va haver de
reestructurar l’equip. Semblava
que els canvis funcionaven, ja que
Kevin va avançar els escapulats al
minut 54, però l’Huracán va
aprofitar la superioritat numèri-
ca per donar la volta al marcador
amb gols del paraguaià Amarilla
i de Javi Navarro.

El Badalona ha acabat la tem-
porada en setena posició, i ja
toca pensar en el curs que ve.

Victòria dels Dracs contra 
els Amsterdam Crusaders

FUTBOL AMERICÀ4El passat
dissabte 16 de maig, els Dracs
van aconseguir una victòria de
prestigi contra els Amsterdam
Crusaders (11-8) a la segona
jornada de l’European Football
League.

Després de la derrota que
van patir a la primera jornada
contra els Allgäu Comets, i que
els impedia continuar endavant
en la competició, els badalo-
nins s’hi jugaven l’honor com a
locals. El rival, bicampió de l’Eu-
robowl als anys 90, no va posar
les coses gens fàcils.

El partit es va posar de cara
per a l’equip negre i plata amb un
touchdown d’Ian Escoda, que els
badalonins van arrodonir amb
una jugada de dos punts. Els ne-
erlandesos però van intensificar
els seus atacs i van marxar al des-
cans amb l’empat a vuit.

Després del descans les de-
fenses es van imposar i tot feia
pensar que un petit detall podria
resoldre el partit. Després d’un
tercer quart sense anotació, un
field goal de Willy Ramírez va
donar els tres punts definitius
als Dracs.

La Cursa de la Dona, al costat
de la lluita contra el càncer

SOLIDARITAT4Un cop més, es-
port i solidaritat es donen la
mà. Els organitzadors de la Cur-
sa de la Dona, prova que es va
disputar el dia 26 d’abril, van
lliurar el 12 de maig els 2500 eu-
ros que van recaptar el Grup de
Dones Jade (Dones Afectades
pel Càncer de Mama) i Picam
(Associació, Prevenció i Infor-
mació Càncer Molins), dues en-
titats que treballen activament
per la divulgació i la prevenció

del càncer. A més d’aquest gest,
el Grup de Dones Jade també va
rebre els 700  euros que la Fe-
deració de Dones de Badalona
havia obtingut per la confecció
del llaç commemoratiu de la
cursa.

En la primera edició d’a-
questa prova hi van participar
unes 2500 persones, que van re-
córrer un circuit de cinc quilò-
metres amb sortida i arribada al
passeig Marítim.

Tennis taula | Tres jugadors del CTTB entre els vuit millors de l’Estat
Durant el cap de setmana del 16 i el 17 de maig es va disputar el campionat Top Estatal de Joves a 
Chiclana de la Frontera, Cadis, on es citaven les vuit millors raquetes del tennis taula estatal. Per
primer cop a la història, el Club Tennis Taula Badalona va aconseguir classificar-hi tres dels seus 

homes, Pau Lloret, Adrià Fernández i Raül Fernández, cedit pels CTT Falcons de Sabadell.

Redacció
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Els escapulats van caure al camp de l’Huracán. Foto: Huracán CF
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Tusgsal no es rendeix i segueix
lluitant als jutjats pel Nitbus

» Els ajuntaments del Barcelonès Nord i la societat civil donen suport a l’empresa, 
que ha presentat un recurs contra la resolució que l’exclou de la gestió del servei nocturn

Suport públic i civil

Els treballadors de Tusgsal s’han manifestat per reivindicar la gestió del Nitbus per a la seva empresa, al mateix temps que han rebut el suport de la gent. Fotos: Tusgsal

No hi ha res decidit. Tusgsal segueix
lluitant perquè es reconegui el
seu dret a lluitar amb igualtat de
condicions amb la competidora
Alsa per a la concessió del servei de
transport nocturn metropolità de
superfície, el Nitbus. Per aquest mo-
tiu, la companyia badalonina ha
presentat un recurs contenciós
administratiu contra la resolució del
Tribunal Català de Contractes del
Sector Públic desestimatòria del re-
curs interposat contra la decisió de
l’AMB d’excloure-la de la licitació de
la contractació del servei públic de
transport col·lectiu urbà de viatgers
nocturn a Barcelona i altres muni-
cipis de l’àmbit nord de Barcelona,
acollint-se a una presumpta erra-
da administrativa. 

Per tal d’aturar el procés de
concessió, que els ha deixat al
marge en l’esmentat recurs, l’em-
presa ha sol·licitat l’adopció de
mesures cautelars per a la paralit-
zació del procediment, atès que la
seva oferta no ha estat valorada. En
cas de no prosperar el recurs, l’ad-
judicatari passaria a ser l’empresa
Alsa, multinacional britànica, en ser,
en aquest cas, l’única oferta del
concurs.

No es tracta d’una qüestió
qualsevol. La concessió té una du-
rada màxima de set anys i està va-

lorada en 106 milions d’euros. Es-
tan en joc 163 llocs de treball que
actualment desenvolupen els tre-
balladors de Tusgsal. Malgrat que
Alsa hauria de subrogar-se els tre-
balladors, els representants sindi-
cals badalonins es mostren enor-
mement desconfiats. Es pot perdre
la concessió i amb ell un model
d’empresa basada en la participa-
ció dels treballadors en la presa de
decisions. 

La decisió d’excloure Tusgsal
del concurs, sense ni tan sols valorar
la seva oferta tècnica ni l’econò-

mica,  la va prendre l’AMB perquè,
diuen, “Tusgsal va incomplir el
plec de condicions en no quedar
acreditada la disposició d’uns te-
rrenys a Sant Adrià de Besòs (en el
barri de La Catalana), on s’havia de
construir una cotxera”. La firma
badalonina addueix que “sempre
s’ha comptat amb els terrenys de
Sant Adrià, perquè així ens ho va
garantir l’alcalde Joan Callau (PSC)
i la regidora d’Urbanisme Ruth
Soto des del mes de juny en què es
van començar els tràmits. Estava
negociat el preu i redactat el pro-

jecte, cosa que podrem acredi-
tar”. L’Ajuntament no diu res tot i
que admet que podrien haver
atorgat una llicència d’ocupació.

Excés de confiança a Tusgsal?
Excés de cel a Sant Adrià? A Tusgsal
s’esgargamellen assegurant que el
seu acord amb l’Ajuntament era un
fet. Fa mesos ja van sorgir notícies
que el seu antic conseller delegat,
Fermín Casquete, havia filtrat in-
formació confidencial de Tusgsal
a Alsa per a la preparació de la seva
proposta.

EMPRESA HISTÒRICA
Els orígens de TUSGSAL els hem d’a-
nar a buscar al 1956, quan es crea
Transportes Urbanos SA, més co-
neguda per l’acrònim TUSA. Quan
el 1985 fa fallida i tanca portes, un
nombrós grup de treballadors de-
cideix fer-se càrrec del servei i crea
Transportes Urbanos de Badalona
Sociedad Anónima Laboral (TUB-
SAL),  que el 1998 es reconverteix
en Transportes Urbanos y Servicios
Generales SAL (TUSGSAL), amb
l’objectiu de diversificar-se. 

Al llarg de tot aquest procés de
30 anys, la firma es manté fidel als
plantejaments fundacionals: és una
empresa creada i gestionada pels
seus propis treballadors, la majoria
dels quals són accionistes. Un mo-
del d’economia social que prioritza
en el treball la “creació d’un ambient
que afavoreixi el desenvolupament
de les capacitats personals”, assolint
un èxit reconegut per tothom.

SOCIETAT4Malgrat pertàn-
yer a partits polítics diferents, el
suport a Tusgsal ha estat unàni-
me a Badalona, on governa el Par-
tit Popular, amb Xavier García
Albiol a l’alcaldia, i a Santa Colo-
ma de Gramenet i Sant Adrià de
Besòs, presidides per Núria Parlón
i Joan Callau, del PSC. Els tres
plens municipals van aprovar fa
unes setmanes per unanimitat
declaracions institucional en so-
lidaritat amb Tusgsal i els seus tre-
balladors. 

En tots els casos s’ha instat l’À-
rea Metropolitana de Barcelona
(AMB) a “obrir i valorar l’oferta tèc-
nica i econòmica de Tusgsal” i li
han demanat que paralitzi el pro-

cés d’adjudicació fins que no hi
hagi una sentència ferma. 

El cas més rocambolesc és el
de Sant Adrià. L’alcalde i la regi-
dora d’Urbanisme van donar su-
port a la moció tot i considerar
Tusgsal responsables de la situa-
ció produïda.

El suport social també és molt
ampli. Més de 4.000 persones
s’han agregat al grup de Face-
book “Jo sóc Nitbus” i més de
2.000 han penjat les seves fotos
en aquesta xarxa social portant
missatges i samarretes amb el
hashtag #josocnitbus, que s’ha
vist en nombroses curses popu-
lars, manifestacions i actes cívics
a Barcelona i el Barcelonès Nord.

La concessió és per

set anys i té un valor

de 106 milions

Redacció
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DEMÀ DIVENDRES 22 DE MAIG
19:00 Recital de poetes menorquins, en el

marc de l’exposició Menorca, tot just ahir... i
encara, de Toni Vidal. Comptarà amb la pre-
sència del patriarca de les lletres menorqui-
nes, Toni Moll Camps. / Espai Betúlia.

DIMARTS 26 DE MAIG
16:30 Taller de tai-txí, una disciplina d’origen

oriental que es basa en moviments suaus i
equilibrats que aporten flexibilitat i tonificació
muscular, alhora que aconsegueixen un
equilibri entre cos i ment. / Centre cívic Can
Cabanyes. 

DIMECRES 27 DE MAIG 
20:30Taller de sevillanes en un ambient distès

i integrador. Les sevillanes és un ball que es
caracteritza per la seva gràcia i estil fla-
menc. / Centre cívic La Colina. 

FINS AL 29 DE MAIG
Matí-Tarda Textures i colors. Exposició de ce-

ràmica escultòrica d’Elena Vives i Eugènia Es-
pín, que mostren una obra única i lliure, un
lligam de textures i color que formen una ex-
posició plena de matisos. / Centre de cultu-
ra tradicional Can Canyadó. 

FINS AL 29 DE MAIG
Matí-Tarda Exposició 20 anys del Dimoni a l’Es-

cola. Per celebrar la 20a edició del premi El
Dimoni a l’Escola, es convida a visitar una ex-
posició on es poden trobar algunes de les cre-
acions guanyadores de passades edicions. /
Centre cultural l’Escorxador. 

DIJOUS 28 DE MAIG
18:00 Els Dijous d’en Bíblius: Els Jocs de la Fes-

ta, una sessió sobre els jocs infantils de les Fes-
tes de Maig. Cal inscripció prèvia per poder
participar-hi. / Biblioteca Can Casacuberta.

DIJOUS 28 DE MAIG
18:00 L’hora del conte: La rateta que llegia a l’es-

caleta, un conte que es llegeix a càrrec de les
AMPA de les escoles Mercè Rodoreda i Llorens
Artigas, en el marc del programa de Forma-
ció de Famílies. /Biblioteca Lloreda.

DIUMENGE 24 DE MAIG
11:30 Partit de futbol americà entre els Bada-

lona Dracs i els Osos Rivas, corresponent a la
desena jornada de la lliga estatal. / Monti-
galà.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

agenda@comunicacio21.com

Activitat de foment de la lectura per
a infants que pot ser conduïda per con-
tacontes professionals o per personal
especialitzat de les biblioteques. En
aquesta ocasió es narrarà aquest con-
te de Wolf Erlburch. / Biblioteca Can Ca-
sacuberta. 

L’hora del conte
La gran qüestió

Ds. 23 de maig a les 12:00

AGENDA    UINZENALQ

La febre pels balls llatins és cada cop
més intensa. L’Associació de Veïns de
la Colina ofereix aquest taller de ball,
nivell d’iniciació, cada dimarts a les vuit
de la tarda. / Centre cívic La Colina.

Taller de salsa, 
merengue i bachata
Dm. 26 de maig a les 21:15

Antologia de sarsuela de la Unió de Co-
rals de Gent Gran de Badalona. Solis-
tes: Sílvia Planagumà, Bruno Nájera,
Albert Llaussí. Dirigeix Joan Selma. /
Església Parroquial de Santa Maria de
Badalona. 

Concert 
del Corpus

Dj. 4 de juny a les 21:00

Partit de bàsquet de la lliga Endesa, co-
rresponent a la 33a jornada, entre el
Baloncesto Sevilla i la Penya. / Muni-
cipal Deportes San Pablo. 

Partit de bàsquet
Sevilla-Penya

Dg. 24 de maig a les 18:00
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